
كيانوش بايد به اردو بيايد 
تمرينات انفرادي كيانوش رستمي از پيش 
از رقابت  هاي المپيك 2016 ريو حاشيه ساز 
بوده اس��ت، اما گويا س��رمربي جديد تيم 
 ملي قصد دارد ب��ه اين روند پاي��ان دهد. 
محمدحسين برخواه مي گويد: »مطمئن 
باش��يد روالي كه در گذشته وجود داشته، 
ادامه پيدا نخواهد كرد. رعايت نظم و انضباط اردويي س��رلوحه كار 
من است. ما بايد بتوانيم الگوي مناسبي را به جوان ها نشان دهيم، به 
همين دليل حساسيت زيادي روي اين مسئله دارم . با برگزاري يك 
جلسه مي خواهم اين مسئله را حل و فصل كنم، حاضر نيستم زير بار 
خواسته  هاي كيانوش رستمي براي تمرينات شخصي بروم. بايد در اين 
خصوص به جمع بندي برسيم و اين مسئله را براي هميشه تمام كنيم، 
رستمي بايد در كنار ساير ملي پوشان در اردوها حضور داشته باشد.« 

فردوسي پور را چه به كشتي؟!
انتخاب رسول خادم به عنوان سرمربي تيم 
ملي كشتي آزاد حاشيه  هاي زيادي داشت، 
حاشيه هايي كه نوك تيز آنها متوجه شوراي 
فني كشتي آزاد بود. منصور برزگر، يكي از 
اعضا اين شورا با انتقاد از برخي چهره  هاي 
ورزشي چون عادل فردوسي پور به دفاع از 
اين انتخاب پرداخت و گفت:  »خادم را انتخاب كرديم و پاي آن هم 
مي ايستيم. ملی پوشان، خادم را به عنوان سرمربي قبول دارند و او هم 
به بهترين نحو تيم را مديريت مي كند. به امثال آقاي فردوسي پور كه تا 
امروز حتي يك بار از كنار تشك كشتي هم رد نشده، پيشنهاد مي كنم 
در مس��ائلي كه تخصص ندارد، ورود نكند و اگر مي تواند مشكلات 
فوتبال را حل و فصل كند. گلايه اصلي را بايد از مسئولان صداوسيما 

داشت كه اجازه چنين توهيني را به كشتي مي دهند.«

شكست پاريس درس خوبي بود 
كمتر كس��ي شكس��ت امير مهدي��زاده، 
ملي پوش كاراته ايران در رقابت  هاي كاراته 
وان پاريس را باور داشت، شكستي كه حالا 
خود قهرمان كاراته كشورمان آن را تلنگري 
براي خ��ود مي داند. مهدي��زاده مي گويد: 
»شكست در تاتامي پاريس درس بزرگي 
براي من داشت. اين شكست باعث شد تا از اين پس باهوش تر عمل 
كنم. البته من هنوز نفر يك دنيا و قهرمان اين وزن هستم كه در بهترين 
شرايط سني، دو طلا و يك برنز جهان را دارم و مطمئن باشيد كه اين 
جايگاه را كه به سختي به دست آمده، به راحتي از دست نمي دهم و با 
تلاش مضاعف آن را حفظ و انتظارات بحق مردم را برآورده مي كنم. 
حالا هم تمام هدفم تكرار طلاي قهرماني آسيا، بازي  هاي آسيايي و 

قهرماني جهان است كه به اميد خدا به آنها مي رسم.« 

دیروز فوتب�ال ایران درگیر نیم�ه نهایی جام 
حذفی بود و البت�ه بازی ذوب آه�ن در لیگ 
قهرمان�ان آس�یا،در جام حذفی اس�تقلال با 
پی�روزي مقابل صنعت نفت آب�ادان به فینال 
صعود کرد تا آبي پوش�ان که در لی�گ برتر از 
قهرماني قطع امی�د کرده اند، تنها یک قدم با 
جام قهرماني این رقابت ها فاصله داشته باشند. 
در اصفهان هم ذوب آهن توانست حریف هندی 
اش را شکس�ت دهد و جواز حضور در مرحله 
گروه�ی لیگ قهرمان�ان را به دس�ت بیاورد.

ورزشگاه تختي آبادان ديروز ميزبان اولين رقابت 
نيمه نهايي جام حذفي بود، ورزشگاهي كه برخلاف 
ساير ش��هرها به رنگ آبي درنيامده بود و هواداران 
پرشور صنعت نفت، استاديوم قديمي شهرشان را 
به رنگ زرد درآورده بودند تا حامي اولين صعود تيم 

محبوب شان به فينال جام حذفي باشند. 
با اين حال شاگردان كمالوند در روزي كه كمتر 
از استقلال نش��ان ندادند و بيشتر از آبي ها توپ 
را در اختيار داش��تند با دو اشتباه بچگانه سوشا 

مكاني 2 بر يك به آبي پوشان باختند تا آباداني ها 
در يك قدمي تعبير رؤياي ش��ان متوقف شوند و 
استقلال با شفر به فينال جام حذفي برسد. پژمان 
منتظري و داريوش ش��جاعيان براي اس��تقلال 
گل زدند تا تك گل لوس��يانو پريرا براي صنعت 
نفت دردي از اين تيم آباداني دوا نكند. با سوت 
عليرضا فغاني، اين آبي پوش��ان بودند كه راهي 
فينال شدند. استقلالي ها چهار سال است كه در 
حسرت جام هس��تند و حالا بايد براي برگزاري 
جشن قهرماني جام حذفي در انتظار برنده ديدار 
استقلال خوزستان و خونه به خونه بابل باشند. 

   باخت به مکاني
تفاوت استقلال و صنعت نفت در بازي ديروز در 
يك سوشا مكاني بود. پس از سوت پايان فغاني، 
شايد خيلي از هواداران نفت كه به ورزشگاه آمده 
بودند يا پاي تلويزيون بازي تيم شان با استقلال 
را تماش��ا كرده بودند، دروازه بان جديد تيم شان 
را مقصر اصلي اين شكست مي دانستند. مكاني 
در حالي در نيم فصل دوم از نروژ به آبادان آمد كه 

تصور مي كرد با اين تصميم مي تواند يكي از سه 
دروازه بان ايران در جام جهاني روسيه باشد. با اين 
حال دروازه بان پرحاشيه صنعت نفت در بازي هاي 
اخير نااميدكننده ظاهر ش��ده است و مشخص 
نيست كمالوند بر چه اساسي مكاني را جايگزين 
داوود نوشي صوفياني، دروازه بان آماده تيمش در 

نيم فصل دوم كرده است! 
مكان��ي ديروز در ي��ك حرك��ت تحريك آميز با 
پيراهن قرمز مقابل استقلال درون دروازه صنعت 
نفت قرار گرف��ت و در همان دقاي��ق اوليه بازي 
متزلزل نش��ان داد. دو گل اس��تقلال در دقايق 
ابتدايي و پاياني نيمه اول مشخصاً روي اشتباهات 
فردي اي��ن بازيكن به ثمر رس��يد ت��ا او يك تنه 

صنعت نفت را بازنده كند. 
  ستاره هاي پررنگ استقلال در آبادان

در آن س��وي ميدان ادامه درخش��ش داريوش 
شجاعيان و گلزني نوبرانه منتظري باعث شد تا 
اين دو بازيكن از جمله خوب هاي تيم ش��فر در 
نيمه نهايي جام حذفي باشند. شجاعيان كه به رغم 

هزينه نزديك به 3 ميلياردي انتقالش به استقلال 
در نيم فصل اول نتوانسته بود، انتظارات را برآورده 
كند، در نيم فصل دوم راه افتاده و با گل ها و پاس 
گل هايش نقش مؤثري در روند صعودي آبي هاي 
شفر در دو ماه گذشته داش��ته است. شجاعيان 
ديروز هم روي يك تيزهوشي و با استفاده از غفلت 
دروازه بان صنعت نفت، گل دوم استقلال را وارد 
دروازه مكاني كرد تا پيروزي آبي ها تثبيت شود. در 
كل او تا اينجاي فصل سه گل براي تيمش به ثمر 

رسانده و چهار پاس گل هم داده است. 
 البته ديروز، روز خاصي هم براي پژمان منتظري 
بود. مدافع باسابقه اس��تقلال پس از بازگشت از 
ليگ قطر دوب��اره پيراهن آبي ه��ا را به تن كرد، 
اما يك مصدوميت ش��ديد باعث ش��د تا بيشتر 
نيم فصل اول را خانه نشين شود. با اين حال اين 
بازيكن كه خيلي كم گل مي زند، در بازگشت به 
تركيب اس��تقلال ديروز در جام حذفي توانست 
گل اول اس��تقلال را به نام خ��ودش ثبت كند و 

بازگشت باشكوهي داشته باشد. 
  پیام شفر به کرش

وينفرد ش��فر پس از پايان بازي با ستايش از بازي 
ش��اگردانش، به كرش پيام داد كه بايد از داشتن 
چنين ملي پوشاني خوشحال باشد: »خوشحالم 
كه برابر برزيل فوتبال بازي كرديم. به ياد دارم كه 
با كامرون نيز برزيل را شكس��ت دادم. بازي بسيار 
سختي را سپري كردم. بازي در زمين حريف و برابر 
هواداران اين تيم بود و مي دانستيم كه تيم حريف ما 
قوي است، اما خط دفاع و خط هافبك ما بسيار قوي 
بود و كرش بابت اين موضوع بايد خوشحال باشد.«
   صعود ذوب به مرحله گروهي لیگ قهرمانان

علاوه بر نيمه نهايي جام حذفي، ديروز نگاه هواداران 
فوتبال به رقابت هاي پلي آف ليگ قهرمانان آسيا 
هم بود. ذوب آهن كه به عنوان سهميه چهارم ايران 
جايگزين نفت شده بود و بايد كارش را از پلي آف 
شروع مي كرد، در اين مرحله ميزبان ايزاول هند 
بود و توانس��ت حريفش را 3 بر يك شكست دهد 
و به مرحله گروهي صعود كند. ذوب آهن در گروه 
B آس��يا با تيم هاي الدحيل قطر، الوحده امارات و 

لوكوموتيو تاشكند همگروه خواهد بود. 
همچنين پس از پايان بازي ه��اي ديروز پلي آف 
ليگ قهرمانان، پرسپوليس تيم چهارم گروهش 
را شناخت. در يكي از بازي هاي پلي آف، اتيم نسف 
قرشي ميزبان تيم الفيصلي اردن بود كه موفق شد 
حريفش را با نتيجه پرگل 5 بر يك شكست دهد 
و وارد مرحله گروهي مسابقات شود. نسف قرشي 
با اين برد وارد گروه C شد تا تيم چهارم اين گروه 
باشد. گروهي كه پرسپوليس، السد قطر و الوصل 
امارات در آن حضور دارند. ديدار اول سرخپوشان 
در آسيا در تاريخ 2۴ بهمن در ورزشگاه آزادي مقابل 

همين تيم نسف قارشي خواهد بود.

حمایت وزارت از تاج 
باز هم وعده خبرهاي خوش

انتقادها مثل همیش�ه به مزاجش�ان خ�وش نیامد و دس�ت پیش 
گرفتند که پ�س نیفتن�د! این ع�ادت ت�اج و فدراس�یون فوتبال 
اس�ت، اینکه با تکرار مک�ررات و توضیح واضحات از پاس�خگویي 
ب�ه اص�ل مش�کل طف�ره برون�د و جواب�ي را ک�ه بای�د ندهن�د. 
كار نشد ندارد، اين را قطر با عقب راندن عربستان ثابت كرد، هرچند كه 
تاج هنوز هم نمي خواهد بپذيرد فوتبال ايران از ناكارآمدي مديران است 
كه ضربه مي خورد، خصوصاً در مورد بازي با عربستان در زمين بي طرف كه 
نتيجه اهمال كاري آقايان است، اما او هنوز دست به توجيه اش خوب است: 
»داستان قطر و عربستان متفاوت است. قطري ها به اين دليل ميزباني را 
گرفتند كه مدركي عليه آنها نبود و اصلًا رأيي براي آنها صادر نشد، اما در 
 AFC پي ماجراهاي تهران كه مورد سوءاستفاده عربستاني ها قرار گرفت
عليه ما حكم صادر كرد، حكمي كه هنوز پابرجاست. البته ما اقدامات لازم 
را انجام داده ايم و كارها را پيگيري كرده ايم، اما متأسفانه شاهديم كه هر 
روز يك عده اظهارنظر مي كنند. عربستان برابر قطر موفق نشد، چون آنها 
آتويي مثل ما نداشتند و رأي ندادند. دوستان اطلاع ندارند و مدام انتقاد 
مي كنند در حالي كه ما به CAS هم شكايت كرديم و يك سال و نيم است 
كه اين پرونده مفتوح است و كار دنبال مي شود. درست است، قطر نفوذ 
خوبي دارد، اما موضوع آنها اصلاً ربطي به پرونده ما ندارد. قرار بود اين مسئله 
امسال مطرح شود و رأي گيري صورت گيرد كه در نهايت رأي به نفع قطر 
شد. كميته امنيت فيفا و AFC اخيراً ارزيابي از شرايط ميزباني ايران انجام 
داده اند كه اگر منتشر شود، نتيجه اش مثبت است، خصوصاً كه اين مسائل 

كلاً برخلاف منشور فيفا بود.«
تاج همچنين در دفاع از فدراس��يون فوتبال مي گويد ك��ه در طول اين 
مدت سعي كرده اند چراغ خاموش براي حل اين مشكل پيش بروند، اما 
آنچه رئيس فدراسيون ادعا مي كند، باورش خيلي سخت است، چراكه 
فدراسيون در پي يك سخنراني 12 دقيقه اي، چيزي در حد جشن ملي 
برگزار كرد و وعده خبرهاي خوبي داد، خبرهايي كه هرگز وجود خارجي 
نداشت. همين مسئله كافي است تا نتوانيم خيلي روي برخي صحبت ها 
و ادعاهاي فدراسيون براي حل اين مشكل حساب باز كنيم، هرچند كه 
رئيس فدراسيون همواره سعي مي كند با بيان اينكه »همه مردم مي دانند 
در اتفاقي كه رخ داده، ما مقصر نيستيم و همواره سعي كرده ايم روال قانوني 
را طي كنيم. يك رأيي از قبل صادر شده و هنوز شكسته نشده است« نشان 

دهد كه فدراسيون نقشي در گرفته شدن حق ايران نداشته است!
اين بار اما داورزني، معاون ورزش حرفه اي و قهرماني وزارت ورزش و جوانان 
نيز پشت رئيس فدراس��يون درآمده و در راستاي صحبت هاي تاج، تأكيد 
كرده كه اين مشكل حل شدني است و گزارشي كه اخيراً فيفا تهيه كرده، 
مي تواند گره از اين مش��كل باز و ش��ايد حتي اين حكم كذايي را لغو كند: 
»طبيعي است كه حساسيت براي ميزباني باشگاه هاي كشور در ايران وجود 
داشته باشد و ما نمي گذاريم حقي از مردم و كشور ضايع شود. عربستان با 
يارگيري هايي كه انجام داد و امارات را نيز با خود همراه كرد، شرايط ايران را 
ناامن جلوه داد، همين موضوع باعث شد تا از طرف فيفا شركتي براي بررسي 
امنيت به كشورهاي ميزبان سفر كند و به ايران نيز ناظري فرستاده شد. ما 
نيز در باشگاه هاي استقلال، پرسپوليس، تراكتورسازي و فدراسيون فوتبال 
جلساتي را برگزار كرديم كه بايد سفت و سخت از اين موضوع دفاع كنيم و 

نگذاريم حقي از كشور ضايع شود. «
 وی ادامه داد:»گزارشي كه از سوي ناظر فيفا اعلام شده است، بايد به صورت 
كتبي اعلام شود تا همه بدانند كه ايران از نظر امنيتي هيچ مشكلي ندارد. ما 
به عنوان وزارت ورزش و جوانان در كنار فدراس��يون و باشگاه ها هستيم و از 
حق خود دفاع خواهيم كرد تا بازي ها در كشور خودمان برگزار شود و كشور 
ثالثي وجود نداشته باشد. ما نمي خواهيم در اين قضيه ورود مستقيم داشته 
باشيم، حرف ما اين است كه AFC  و فيفا اجازه ندهند دولت و سياست در اين 
موضوع دخالت كنند. فدراسيون فوتبال نيز به دنبال گرفتن حق خود است و 
ما نيز از آنها حمايت خواهيم كرد. ايران ميزبان مسابقات آسيايي و جهاني بوده 
و چندين بار نيز تيم هاي امريكايي در ايران حضور داشته اند و هيچ گونه مشكل 
امنيتي در اين زمينه به وجود نيامده است. انتظار ما از AFC و فيفا اين است 
كه تصميمي بگيرند كه مبتني بر شعاري است كه سر مي دهند و سياست ها و 
لابي ها نتواند روي تصميمات فيفا و AFC اثرگذار باشد. اينفانتينو نيز سفري 
به ايران خواهد داشت و اميدواريم كه تصميماتي منطقي بگيرد تا حقي از 
كشور ما ضايع نشود.« با اين حال به انتشار گزارشي كه داوزني از آن صحبت 
مي كند هم نمي توان خيلي اميدوار بود، چراكه در اين فرصت، س��عودي ها 

برخلاف مسئولان فدراسيون فوتبال ايران دست از تلاش برنمي دارند.

حرف هاي دوپهلو براي فرار از پاسخگويي!
برخورد با متخلفان پرونده مهدي طارمي، مطالبه اي است كه خيلي ها 
در جهت پيگيري نكردن اين مطالبه و قس��ر در رفت��ن متخلفان گام 
برمي دارند. فاش شدن بخشي از پشت پرده قرارداد صوري اين بازيكن 
با باشگاه پرسپوليس به جاي اينكه رسيدگي به پرونده جنجالي طارمي 
را س��رعت ببخشد، سرعت پاس��كاري مس��ئوليت بين وزارت ورزش، 

فدراسيون فوتبال و باشگاه پرسپوليس را افزايش داده است. 
ماه ها بود كه همه منتظر شنيدن اظهارنظر مهدي طارمي و اصل ماجراي 
بازگشت او از تركيه به ايران بودند. اگرچه زمان زيادي گذشت تا بخشي از 
حقايق روشن شود، با اين حال باز هم نمي توان به نتيجه رسيدن اين پرونده 
و احقاق حق هواداران اميدوار بود. مهاجم پيشين سرخپوشان رسماً اعلام 
كرد كه مسئولان وقت باشگاه از موضوع اطلاع داشته اند و زمان و تاريخ 
قرارداد او را عمداً تغيير داده اند. اگرچه اينگونه صحبت ها از تقصيرات خود 
طارمي كم نمي كند، اما از اين واقعيت هم نمي توان گذشت كه مديران وقت 
پرسپوليس در اين ماجرا مقصر بوده اند، اما مشخص نيست كه چرا اين بار 

نيز عزمي براي برخورد با تخلفات صورت گرفته، وجود ندارد! 
پرسپوليس هم درست مثل اس��تقلال باشگاهي دولتي اس��ت كه براي 
جلوگيري از به وجود آمدن هرگونه مشكل از سوي فدراسيون فوتبال به 
عنوان باشگاهي خصوصي به فيفا معرفي شده و به همين خاطر است كه 
مهدي تاج از همه خواسته تا دروغ فدراسيون را درنياورند. شايد اهالي فيفا 
به مدارك ارسالي از ايران استناد و باور كنند كه هيچ مشكلي وجود ندارد، 
اما به نظر مي رسد آقايان در ايران هم باورشان شده كه سرخابي ها خصوصي 
شده اند و ديگر مسئوليتي متوجه وزارت ورزش نيست. روز گذشته معاون 
ورزش حرفه اي و قهرماني وزارت ورزش و جوانان در نشست خبري خود 
اعلام كرد: »ما نمي توانيم در امور داخلي باشگاه ها دخالتي داشته باشيم 
و باشگاه ها بايد اس��تقلال خود را حفظ كنند.« اين حرف در فوتبالي كه 
حرفه اي باشد صدق مي كند و بايد آن را رعايت كرد، اما حالا كه همه مي دانيم 
سرخابي ها دولتي هستند و متولي هر دو وزارت ورزش است، چطور مي توان 

چنين ادعايي را مطرح و با تكيه بر آن از زير بار مسئوليت شانه خالي كرد؟!
از طرفي حرف هاي دوپهلوي داورزني به همين جا ختم نشد: »فدراسيون، 
كميته  اخلاق و صيانت بايد به اين قضيه ورود و آن را بررسي كنند. طبيعي 
است كه در مورد باشگاه هايي كه به نوعي وزارت ورزش و جوانان نسبت به 
آنها مسئوليت دارد، حساسيت ما بيشتر است.« با اين حساب خود معاون 
وزير نيز اعتراف كرده ك��ه وزارتخانه ورزش در قب��ال عملكرد مديريتي 
پرسپوليس و استقلال مسئول است. همين اعتراف اظهارات قبلي داورزني 
مبني بر عدم رعايت در امور داخلي باشگاه ها را نقض مي كند. در فوتبال روز 
دنيا دولت ها اجازه دخالت در فوتبال را ندارند، ولي اين قانون در فوتبال ما 
اجرا نمي شود، چراكه دو باشگاه بزرگ ايران زير نظر دولت هستند و خبري 
هم از خصوصي سازي نيس��ت. انداختن مسئوليت به گردن فدراسيون و 
كميته اخلاقي كه مدت هاست كاري به كار متخلفان ندارند، نوعي فرار رو 
به جلوست كه پيش از اين هم بارها شاهد آن بوده ايم. فدراسيوني كه توان 
مذاكره تأثيرگذار در  AFC را ندارد، از پس حل مشكلات فوتبال برنمي آيد 
و همواره فقط به شعار مبارزه با فساد بسنده مي كند، چطور مي تواند پرونده 
طارمي را سريع و بدون اغماض بررسي كند و به نتيجه برساند. كميته اخلاق 
هم كه مدت هاست كسي به آن اميدي ندارد و اصولاً دعوت شدن به كميته 
اخلاق نه ترسي دارد و نه نگراني، چراكه اوج نگراني اين كميته مدل موهاي 

بازيكنان و فعاليت آنها در شبكه هاي اجتماعي است. 
پرونده كارت هاي پايان خدمت، پرونده ق��رارداد بحث برانگيز طارمي و 
پرونده هاي زياد ديگ��ري كه در فوتبال ايران هرگز به نتيجه نرس��يده و 
نمي رسند، چون احتمالاً منافع بسياري به خطر مي افتد. محروميتي كه 
به دليل قرارداد يك بازيكن دامن پرسپوليس را گرفت، هواداران را حسابي 
شوكه كرد. با اين حال از آنجا كه اين بار هم قرار نيست با متخلفان برخورد 

شود، بايد منتظر تخلفات بزرگ تر و محروميت هاي شديدتري باشيم. 

مسئوليت پذيري باشگاه نسبت به بازيكنان بيشتر مي شود
حسن زماني، عضو هيئت مديره استقلال در خصوص حادثه رخ داده 
براي مهدي قائدي و بي توجهي باشگاه به بازيكنان جوان اظهار داشت: 
»از مردم و هواداران مي خواهم براي سلامتي قائدي دعا كنند. به دليل 
اينكه مهدي قائدي براي بازي با صنعت نفت آبادان محروم بود، از كادر 
فني تيم اجازه گرفت كه براي انجام يكسري كارهاي شخصي به بوشهر 
برود. با توجه به اتفاقي كه براي بازيكن جوان و كم تجربه اي مثل قائدي 
افتاد، در نشس��ت بعدي هيئت مديره مصوب مي كنيم كه مسئولان 
باش��گاه و تيم بايد در قبال چنين بازيكناني مسئوليت پذيرتر باشند و 
نظارت بيشتري روي آنها و برنامه هاي زندگي شان داشته باشند، چون 

اين دسته از بازيكنان جزو سرمايه هاي باشگاه هستند.«
------------------------------------------------------------

نامه احساسي مورينيو به هوادار ۹۴ ساله يونايتد 
فردريك اسچوفيلد، هوادار باسابقه منچستريونايتد كه ۹۴ سال سن دارد، 
در روزهاي اخير گرفتار بيماري شده است، به همين خاطر ژوزه مورينيو، 
سرمربي منچستريونايتد قبل از بازي با تاتنهام اقدام به نوشتن نامه اي 
براي اين هوادار كرد: »مي دانم كه اخيراً دوران سختي را سپري می كنيد، 

ولي بدانيد كه من، بازيكنان و كادر فني به شما فكر مي كنيم.«
------------------------------------------------------------

بدون بعضي ها باز هم براي قهرماني مي جنگيم
برانكو ايوانكوويچ، سرمربي پرسپوليس قهرماني در ليگ برتر را هدف 
اول و آخر تيمش مي  داند: »ابتداي فصل گفتيم كه هدفمان چيست و 
پنهان هم نكرديم. هميشه همين هدف پرسپوليس خواهد بود. البته 
شايد نش��ود به همه اين اهداف هم رس��يد، اما اينكه چه زماني جشن 
قهرماني بگيري��م، مهم نيس��ت. بازيكناني كه ق��رارداد دارند، در تيم 
مي مانند. آنهايي كه قرارداد ندارند هم ما پيشنهاد مي دهيم و اگر كسي 
فكر مي كند جاي ديگري برايش بهتر اس��ت، م��ا نمي توانيم جلويش 
را بگيريم و كاري از دس��ت مان برنمي آيد. در هر صورت باز هم تيمي 

خواهيم داشت كه براي قهرماني خواهد جنگيد.«

 مديران فوتبال 
خود را به خواب خرگوشي زده اند 

ضعيف عمل كرديم و بايد اين را قبول كنيم. 
در گذشته افراد و جايگاه اثرگذاري در آسيا 
را داشتيم و مديريت جهاني و بين المللي بلد 
بوديم، اما الان اينگونه نيست. دليل اينكه 
قطر مي تواند عربستان را به بازي كردن در 
كشورش وادارد و ما نمي توانيم، عدم وجود 
مديران قدرتمند در فدراسيون فوتبال است 
كه نمي توانند لايحه خوبي بنويسند، خوب 
دفاع كنند و به موقع اقدامات لازم را انجام 
دهند. كس��اني را براي دفاع از حق فوتبال 
ايران روانه AFC مي كنيم كه زبان بلد نيستند. در گذشته به موقع از وزارت 
خارجه هم استفاده مي شد، اما الان انگار يادمان رفته كه مي توانيم از آنها هم 
كمك بگيريم. همه اينها نشان مي دهد كه ضعيف عمل مي كنيم  و نتيجه 
اين مي شود. برخي مي گويند رؤساي فدراسيون فوتبال برابر AFC كوتاه 
مي آيند كه پست و مقامشان به خطر نيفتد. من اما مي گويم كه ما به لحاظ 
بين المللي ضعيف عمل مي كنيم كه نمي توانيم راه به جايي ببريم. البته 
كناره گيري از ليگ قهرمانان آسيا آخرين راه است و نبايد الان به آن فكر 
كرد. كناره گيري كاملًا غلط است، چراكه اگر اين كار را انجام دهيم، آنها از 
خدا خواسته قبول و به جاي ما چند تيم عربي را جايگزين مي كنند. ما الان 
بايد سعي كنيم از طريق استيناف و دادگاه لاهه شكايت و موضوع را پيگيري 
كنيم. با استفاده از افراد قوي مي توانيم اميدوار باشيم كه رأي به سود ما صادر 
ش��ود. البته بايد در اين زمينه از توانمندي وزارت خارجه هم بهره ببريم و 
استفاده كنيم تا كاري كه انجام مي دهيم نتيجه بخش باشد. ضمن اينكه بايد 
از گفتن حرف هاي نادرست خودداري كنيم. مثلاً پيش از اين كفاشيان عنوان 
كرده بود، مسئله ميزباني نمايندگان ايران حل شده، اما در نامه منتشر شده 
توسط  AFC نامي از ايران ديده نشد. متأسفانه مسئله را اينگونه منعكس 
كردن كار زشت و نادرستي است. واقعاً كار بدي است كه خودمان را به خواب 
خرگوشي بزنيم. مطمئن باشيد اگر اعتراض كنيم و دفاع خوبي داشته باشيم، 

رسيدگي مي شود، اما بايد مصدق وار پاي قضيه باشيم. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

دنيا حيدري

شيوا نوروزي

انگيزه بالاي ابراهيم زاده در بازگشت به سپاهان
اولين جلسه تمريني زردپوشان با حضور سرمربي جديد در حالي برگزار شد 
كه منصور ابراهيم زاده اميدوار است، بازگشتي باشكوه به سپاهان را تجربه 
كند. سپاهان برخلاف چند دوره گذشته نه تنها مدعي قهرماني نيست، 
بلكه تا رده سيزدهم جدول نيز سقوط كرده تا حتي خطر رسيدن به منطقه 
خطر را هم حس كند. بركناري كرانچار تنها راهكار مديران باشگاه بود و 
در شرايطي كه همه منتظر آمدن يك مربي خارجي ديگر بودند، خبر عقد 
قرارداد با ابراهيم زاده رسانه اي شد. ابراهيم زاده در بدترين شرايط به تيم 
سابقش بازگشته است. سرمربي جديد سپاهان جمعه در اولين حضورش 

بايد در آزادي روبه روي پرسپوليس صدرنشين قرار گيرد.

سعيد فائقي
معاون پيشين سازمان 
تربيت بدني 

آبي ها يک قدم تا جام
صعود ذوب به مرحله گروهي لیگ قهرمانان آسیا

سعيد احمديان
   گزارش

تيم  ملي  فوتسال ايران براي شركت در رقابت  هاي  
قهرماني آسيا راهي چين تايپه شد. صبح ديروز 
مراس��م بدرقه اين تيم برگزار شد، مراسمي كه 
البته غيبت علي كفاش��يان به عنوان سرپرست 
كميته فوتسال خيلي به چشم آمد تا ملي پوشان 
با نارضايتي براي دفاع از عن��وان قهرماني خود 
راهي تايپه شوند.  محمد ناظم الشريعه، سرمربي 
تيم  ملي  در حاشيه اين مراسم گفت: »برگزاري 
اين مراسم  ها خوب است، چون خيلي مهم است 
كه ورزشكار بداند كه ديده مي شود. در طول چند 
هفته گذشته با مشكلات عمده اي روبه رو بوده ايم 
و اين مراس��م مي تواند به بهبود وضعيت روحي 
بچه  ها كمك كند. البته با وجود تمام مشكلات، 
ايران هستيم و مي رويم كه موفقيت كسب كنيم.«  
ناظم الشريعه ادامه داد: »خيلي ها مي گويند ما بايد 
قهرمان شويم؛ اما بايد جايگاه ها را درك كرد، ما 

خودمان ه��م اگر قهرمان نش��ويم، ناراحت 
مي ش��ويم، اما بايد قبول كرد همه چيز در 
اين مسئله دخيل است.«  سرمربي تيم  ملي 
 فوتسال به جوانگرايي صورت گرفته در تيم 

 ملي  هم اشاره كرد و گفت:  »مهم ترين 
كاري كه انج��ام دادي��م، اين بود 

كه تيم را نسبت به سال 2016 
جوان تر كرديم. ش��ش تغيير 
داشتيم كه البته به رغم مهم 
بودن، تبعات و سختي هايي 
هم دارد. بچه ها به هماهنگي 
نياز دارند، اما تمام تلاشمان 
را مي كني��م ك��ه بهترين 
نتيجه را كسب كنيم.«  وي 
با اشاره به همگروهي ايران با 

عراق، چين و ميانمار و البته سخت بودن كار صعود 
از اين گروه گفت: »شك نكنيد كه اين تيم ها براي 
رقابتي جدي به مسابقات مي آيند. عراق و ميانمار 
در حال س��رمايه گذاري هس��تند و حتماً از اين 
سرمايه گذاري جواب مي گيرند. ضمن اينكه در 
گروه  هاي ديگر هم نبايد از ازبكستان كه دو دوره 
تا فينال پيش آمده و ويتنام كه ش��رايط خاص 
خودش را دارد هم بي تفاوت گذشت. رقابت ايران، 
ژاپن و تايلند هم كه جاي خ��ود دارد و  بي ترديد 
اين دو تيم اصلي ترين رقب��اي ما براي قهرماني 
هس��تند.«  مهدي جاويد، ملي پوش فوتس��ال 
ايران نيز با اش��اره به دش��واري كار در مسابقات 
قهرماني آسيا گفت: »درست است كه روي كاغذ 
ايران شانس اول قهرماني است، اما ژاپن، تايلند 
و ازبكس��تان را هم بايد داراي شانس بدانيم. اگر 
مي خواهيم به قهرماني برسيم نبايد هيچ تيمي 
را دست كم بگيريم، وگرنه ممكن اتفاقات 
سال 2012 دوباره رخ دهد، در آن سال 
ما با س��هل انگاري قهرماني را از دس��ت 
داديم. البته درس بزرگي گرفتيم و ديگر 
اجازه نمي دهي��م آن اتفاق تلخ تكرار 
ش��ود. با اين حال هر تورنمنت 
شرايط خاص خودش را دارد، 
بايد حرف��ه اي عمل كنيم و 
با تمرك��ز و انگيزه ب��الا به 
مص��اف حريف��ان برويم.«  
رقابت  هاي  قهرماني فوتسال 
آس��يا از روز 12بهمن ماه در 
چين تايپه آغاز مي ش��ود و تيم 
 ملي  كشورمان در گروه C در كنار 
چين،  ميانمار و عراق حضور دارد. 

تمرينات تيم  ملي  فوتبال مطابق آنچه كارلوس 
كرش برنامه ريزي كرده بود، در حال انجام است. 
بازيكنان پس از مس��ابقات باش��گاهي در محل 
تمرينات تيم ملي حاضر مي شوند و زير نظر كادر 
فني روند آماده س��ازي خود را طي مي كنند، با 
اين حال غيبت طولاني مدت كرش باعث ايجاد 
حاش��يه هايي ش��د كه البته با حضور او در ايران 
كمرنگ تر شده است. س��رمربي تيم  ملي،  اما از 
اين روند راضي اس��ت، كارلوس كرش مي گويد: 
»به دليل اينكه بازيكنان يك��ي، دو روز در هفته 
كنار هم هس��تند، روحيه اتح��اد و در كنار هم 
بودن، بيشتر در آنها ش��كل مي گيرد. با توجه به 
اينكه عملكرد تمام بازيكنان را با جزئيات كامل 
مرور مي كنيم، اعتماد ب��ه نفس بالا و كامل تري 
بين آنها ب��ه وجود مي آيد.«  س��رمربي تيم  ملي 
 در ادامه به اهميت وجود مجموعه PEC اشاره 

و عنوان مي كند:  »تقريباً هفت س��ال طول 
كشيد كه اين مجموعه خوب ساخته شود. 
هفت سالي كه باعث شد بازيكنانمان امروز 

در جايگاه خوبي قرار بگيرند. هدف 
اصلي ما اين اس��ت ك��ه فرصت 
خوب و آماده ب��ودن در بالاترين 

س��طح را در اختيار بازيكنان 
قرار دهيم. ۴0 بازيكن خود 
را ب��راي جام جهان��ي آماده 
مي كنند كه سطحي بسيار 
بالا دارند، البته آماده سازي 
و تلاش بيشتري بايد انجام 
دهيم تا ب��راي جام جهاني 
آماده ش��ويم.«  وي با اشاره 

به لزوم آمادگ��ي بدني و ذهني 

بالاي بازيكن��ان مي گويد: »با توج��ه به دانش و 
تجربه اي كه طي تمام اين سال ها كسب كرده ام، 
هدف اصلي ام رساندن بازيكنان به شرايط بدني 
ايده آل است تا نه تنها براي تيم  ملي  كه در ليگ 
ايران هم نمايش خوبي ارائ��ه دهند.« كرش به 
نحوه انتخاب بازيكن براي ليست نهايي هم اشاره 
مي كند و مي گويد: »تمام بازيكن��ان براي ما در 
يك سطح هستند و نام باشگاه ها فرقي نمي كند. 
مهم ترين نكته اين است كه كل كادر فني تيم در 
اختيار آنها براي بالا بردن سطح شان باشد. طبق 
شرايط بازيكنان با توكل به خدا و تمركز، بهترين 
نفرات را انتخاب خواهم كرد.«  سرمربي تيم  ملي 
 با اشاره به تعامل خوب باشگاه ها و سرمربيان آنها 
با برنامه  هاي تمريني تيم  ملي خاطرنشان مي كند: 
»از تمام مربيان ليگ و مديران باشگاه ها به دليل 
در اختيار گذاش��تن بازيكنان و از تمام نفرات 
تش��كر مي كنم. تا اينجا همكاري خوب 
بوده و امي��دوارم اين روند ادامه داش��ته 
باشد. برنامه اي اصولي در نظر گرفته ايم 
ك��ه از نگاه پاي��ه اي، تمرك��ز بازيكنان را 
از نظ��ر تاكتيكي و فيزيك��ي، روحي و 
رواني حفظ مي كند. قرار است جام 
جهاني در بالاترين س��طح برگزار 
شود، ما در سخت ترين گروه قرار 
گرفته ايم، پس بايد با تمركز بالا، 
آماده حض��ور در اين رقابت ها 
شويم و تعاملي كه امروز بين 
تيم  ملي  و باش��گاه ها وجود 
دارد، در رس��يدن ب��ه اين 
هدف كم��ك زيادي به ما 

خواهد كرد.« 

فريدون حسن
   خبر

مسعود اکبری | فارس

سرمربي تیم  ملي  از سرمربیان باشگاه ها تشکر کرد 
كرش: با توكل به خدا و تمركز بهترين ها را انتخاب مي كنم

تیم  ملي  فوتسال راهي چین تایپه شد 
ناظم الشريعه: شک نكنيد كه كارمان سخت است


